
 

 ACTA 

Expedient núm.: Òrgan col·legiat: 

PL/2021/5 EL PLE 

 

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ 

Tipus de convocatòria Ordinària

Data 25 de març de 2021 

Durada Des de les 9.30 fins a les 14.40 hores 

Lloc Sala de Plens 

Presidida per Ángel Luis Guerrero Domínguez 

Secretària

Interventor 

María Domingo García 

Juan José Prats Marí

 

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ 

DNI Nom i cognoms Hi assisteix

.......746K Ángel Luis Guerrero Domínguez sí

.......138Q Cristina Ribas Ribas sí

.......347P Daniel Becerra Torres sí

.......927F Eduardo Sánchez Guzmán sí

.......042M Eva Ruiz Zamora sí

.......693B Francisco Javier Marí Álvarez sí

.......383E Francisco Vives Unanua sí

.......275K Josep Antoni Prats Serra sí

.......143V Josep Guasch Roig sí

.......719M Juan Francisco Ribas Vidal sí

.......655N María Guadalupe Nauda sí

.......116X María José Ribas Ribas sí
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.......175J María Nieves Bonet Ribas sí

.......918A Mónica Fernández Campos sí

.......331A Noemí Boned Pachón sí

.......516V Pedro Ribas Planells sí

.......802S Pilar Ribas Torres sí

.......329D Pino Vidal Ibáñez sí

.......256K Vicent Xavier Roselló Ribas sí

.......142M Vicente Juan Torres Ribas sí

.......308Q Vicente Roig Tur sí

ORDRE DEL DIA

A) Part resolutiva

1. Aprovació de les actes de la sessions anteriors (acta del ple ordinari de 25 de febrer, acta del ple 
extraordinari de 5 de març i acta del ple extraordinari de 6 de març. 

2. Expedient 2662/2021. Modificació de la plantilla de personal.

3. Expedient 2796/2021. Règim de dedicacions, retribucions i indemnitzacions dels càrrecs públics.

4. Expedient 2616/2021. Reconeixement extrajudicial de crèdits núm. 01/2021.

5.  Expedient  2811/2021.  Aprovació  inicial  de  l’expedient  de  modificació  de  crèdits  núm.  3/2021  del 
pressupost en vigor, en la modalitat de suplement de crèdit, finançat amb càrrec al romanent de tresoreria 
resultant de la liquidació de l’exercici anterior.

6. Moció presentada per escrit pel GPM sobre condicionament de la platja d’en Bossa.

7. Moció presentada per escrit pel GPM de suport a les campanyes SOS Turisme i SOS Esports MOCIÓ 
SOS TURISME SOS ESPORTS.

8. Moció presentada per escrit pel grup municipal VOX en què sol·licita que no es traslladi l’Associació de 
la Tercera edat de l’actual local de Cala de Bou i s’ampliï el conveni de col·laboració amb el local de l’Av. 
Sant Agustí, núm. 80.

9. Moció presentada per escrit pel grup municipal VOX sobre mesures directes al sector de l’hostaleria.

10. Moció presentada per escrit pel grup municipal PxE per a la remodelació parcial del carrer del Pica-
soques. 

B) Activitat de control 

11. Coneixement al Ple dels decrets d’Alcaldia.

12. Moció de control presentada per escrit pel GPM sobre el centre de majors de Cala de Bou.

13. Moció de control presentada per escrit pel GPM sobre obra de la coberta de la pista esportiva de Sant 
Agustí.

C) Precs i preguntes 

14. Precs i preguntes.
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Una vegada verificada per la secretària la constitució vàlida de l’òrgan, el president 
obri la sessió i es delibera sobre els assumptes inclosos a l’ordre del dia.

 

A) PART RESOLUTIVA 

 

1. Aprovació de les actes de les sessions anteriors (acta del ple ordinari de 25 
de febrer, acta del ple extraordinari de 5 de març i acta del ple extraordinari de 6 
de març

Favorable Tipus de votació: 
unanimitat/assentiment

Acta del ple de 25 de febrer de 2021

No havent manifestat els regidors ni regidores assistents cap objecció ni rectificació a 
la  redacció  de l’acta  de la  sessió  ordinària  de 25 de febrer  de 2021,  l’alcalde la 
declara aprovada.
 
Acta del ple de 5 de març 2021

No havent manifestat els regidors ni regidores assistents cap objecció ni rectificació a 
la redacció de l’acta de la sessió extraordinària de 5 de març de 2021, l’alcalde la 
declara aprovada.
 
Acta del ple de 6 de maç 2021

No havent manifestat els regidors ni regidores assistents cap objecció ni rectificació a 
la redacció de l’acta de la sessió extraordinària de 6 de març de 2021, l’alcalde la 
declara aprovada.
 
Aquest punt es pot consultar a l’enllaç següent:

http://149.202.169.58/?pleno=20210325&punto=1

 

2. Expedient 2662/2021. Modificació de la plantilla de personal

Favorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 14, en contra: 7, 
abstencions: 0, absents: 0

Vista  la  proposta  del  regidor  d’Hisenda  que  consta  a  l’expedient  i  que  ha  estat 
dictaminada per la Comissió Informativa.

Sotmesa  la  proposta  a  votació,  per  14  vots  a  favor  (8  del  PSOE,  3  d’UNIDES 
PODEM, 2 de CIUDADANOS i 1 d’ARA EIVISSA) i 7 abstencions (5 del GPM, 1 de 
VOX i 1 de PxE), és a dir, per majoria absoluta, s’ACORDA:

PRIMER.  Aprovar  inicialment  la  modificació  de  la  plantilla  de  personal  municipal 
aprovada pel Ple de la Corporació en data 30 de novembre de 2020.
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SEGON. En concret,  és necessari,  a la  vista dels  antecedents i  estudis realitzats 
amortitzar la següent plaça:
 
Denominació: auxiliar administratiu
Nombre de places: 1
Situació: vacant
Escala  
Subescala  
Grup/subgrup  
Naturalesa laboral
 
TERCER. En concret, és necessari, a la vista dels antecedents i estudis realitzats, 
crear la següent plaça:
 
Denominació: auxiliar administratiu
Nombre de places: 1
Situació: vacant
Escala Administració General
Subescala auxiliar
Grup/subgrup grup C2
Naturalesa funcionarial
 
QUART. Sotmetre el present acord a informació pública per termini de quinze dies 
mitjançant anunci en el Butlletí Oficial de les Illes Balears. Durant aquest termini els 
interessats  podran  examinar  l’expedient  i  presentar  les  reclamacions  que  estimin 
pertinents.  Transcorregut  aquest  termini,  si  no  s’han  presentat  al·legacions, 
s’entendrà elevat a definitiu aquest acord d’aprovació inicial.

En el debat hi han intervengut el Sr. Roselló, del PSOE; el Sr. Marí Álvarez, del GPM; 
el Sr. Becerra, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; la Sra. Vidal, de VOX i 
el Sr. Torres, de PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:

http://149.202.169.58/?pleno=20210325&punto=2

 

3. Expedient 2796/2021. Règim de dedicacions, retribucions i indemnitzacions 
dels càrrecs públics

Favorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 11, en contra: 7, 
abstencions: 3, absents: 0

Vista  la  proposta  del  regidor  d’Hisenda  que  consta  a  l’expedient  i  que  ha  estat 
dictaminada per la Comissió Informativa.

Sotmesa  la  proposta  a  votació,  per  11  vots  a  favor  (8  del  PSOE i  3  d’UNIDES 
PODEM), 7 vots en contra (5 del GPM, 1 de VOX i 1 de PxE) i 3 abstencions (2 de 
CIUDADANOS i 1 d’ARA EIVISSA), és a dir, per majoria absoluta, s’ACORDA:
 
PRIMER. Determinar que els càrrecs que consten a la proposta realitzin les funcions 
en règim de dedicació exclusiva per motiu de les funcions que tenen encomanades, i 
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havent  de  tenir  una  presència  efectiva  mínima  a  l’Ajuntament  de  37,5  hores 
setmanals.
 
SEGON. Establir a favor dels membres de la Corporació que exerceixin els càrrecs 
en règim de dedicació exclusiva, les retribucions que a continuació es relacionen, que 
es percebran en catorze pagues, dotze corresponents a les diferents mensualitats de 
l’any i les dos restants corresponents a les mensualitats de juny i desembre, tot això 
amb efectes de l’1 d’abril de 2021.

—L’alcalde percebrà una retribució anual bruta de 54.000,00 €.
—La Sra.  PILAR RIBAS TORRES,  com a primera tinenta d’alcalde i  regidora  de 
Contractació,  Comerç  i  Indústria,  Règim  Intern,  Responsabilitat  Patrimonial, 
Transparència i Relacions Institucionals, Protecció Civil, Emergències i Policia Local, 
percebrà una retribució anual bruta de 42.000,00 €.
—El Sr. VICENT XAVIER ROSELLÓ RIBAS, com a segon tinent d’alcalde i regidor 
d’Hisenda, Pressupost, Personal i Modernització de l’Administració i Àrea Informàtica, 
percebrà una retribució anual bruta de 42.000,00 €.
—El Sr. JOSEP GUASCH ROIG, com a regidor de Transport, Taxis, Platges i Litoral i 
Edificis Públics, percebrà una retribució anual bruta de 42.000,00 €.
—La Sra. NOEMÍ BONED PACHÓN, com a regidora de Joventut, Educació, Família i 
Infància i Esports, percebrà una retribució anual bruta de 42.000,00 €.
—La Sra. CRISTINA RIBAS RIBAS, com a regidora de Patrimoni, Gestió de Centres 
Culturals, Participació Ciutadana i Festes i Normalització Lingüística, percebrà una 
retribució anual bruta de 42.000,00 €.
—La  Sra.  MÓNICA FERNANDEZ  CAMPOS,  com  a  regidora  de  Medi  Ambient, 
Agricultura, Espais Protegits, Neteja i Energia, percebrà una retribució anual bruta de 
38.000,00 €.
—La Sra. MARÍA GUADALUPE NAUDA, com a regidora de Protecció Animal, Sanitat 
Local, Igualtat i Habitatge, percebrà una retribució anual bruta de 38.000,00 €.
 
TERCER. Establir a favor dels membres de la Corporació que exerceixin els càrrecs 
en règim de dedicació parcial, les retribucions que a continuació es relacionen, que 
es percebran en catorze pagues, dotze corresponents a les diferents mensualitats de 
l’any i les dos restants corresponents a les mensualitats de juny i desembre, i donar-
los d’alta en el règim general de la Seguretat Social, amb efectes de l’1 d’abril de 
2021. Aquesta Corporació haurà d’assumir el pagament de les quotes empresarials 
que correspongui.
 
—El Sr. FRANCISCO VIVES UNANUA, com a regidor de Benestar Social, Centres de 
Dia i Majors, amb una dedicació parcial del 80%, percebrà una retribució anual bruta 
de 30.400,00 €.
—El  Sr.  EDUARDO SÁNCHEZ GUZMÁN,  com a  regidor  de  Treball  i  Formació  i 
Promoció Turística, amb una dedicació del 80%, percebrà una retribució anual bruta 
de 30.400,00 €.
 
QUART. Publicar de forma íntegra en el Butlletí Oficial de les Illes Balears l’acord del 
ple, a l’efecte del seu general coneixement. Així mateix, estarà a la disposició dels 
interessats a la seu electrònica d’aquest Ajuntament.
(http://santjosep.sedelectronica.es)
 
CINQUÈ. Continuarà vigent el règim d’assistències aprovades a la base 14a de les 
Bases d’execució del pressupost de la Corporació per a l’exercici 2021. 
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SISÈ.  Notificar  aquest  acord  als  interessats  i  al  Servei  de  Personal  i  Intervenció 
perquè en prenguin coneixement i efectes.

En el debat hi han intervengut el Sr. Roselló, del PSOE; el Sr. Marí Álvarez, del GPM; 
el Sr. Becerra, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; la Sra. Vidal, de VOX; 
i el Sr. Torres, de PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:

http://149.202.169.58/?pleno=20210325&punto=3

 

4. Expedient 2616/2021. Reconeixement extrajudicial de crèdits núm. 01/2021

Favorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 12, en contra: 6, 
abstencions: 3, absents: 0

Vista  la  proposta  del  regidor  d’Hisenda  que  consta  a  l’expedient  i  que  ha  estat 
dictaminada per la Comissió Informativa.

Sotmesa la proposta a votació, per 12 vots a favor (8 del PSOE, 3 d’UNIDES PODEM 
i  1  de  PxE),  6  vots  en  contra  (5  del  GPM  i  1  de  VOX)  i  3  abstencions  (2  de 
CIUDADANOS i 1 d’ARA EIVISSA), és a dir, per majoria absoluta, s’ACORDA:
 
PRIMER. Aprovar  l’expedient  de reconeixement extrajudicial  de crèdit  i  reconèixer 
l’obligació  de  pagament  de  la  quantitat  de  97.223,53  euros  a  Serveis  Marítims 
Eivisub, amb CIF B57956047, amb càrrec a la partida pressupostària 1722 22689, en 
concepte  d’indemnització  de  danys  i  perjudicis  per  la  realització  del  servei  de 
d’instal·lació, manteniment i retirada de les bombes de recirculació d’aigua marina de 
cala Tarida, de l’any 2020, tot això condicionat a l’aprovació definitiva de l’expedient 
de modificació del pressupost núm. 3 en la modalitat de suplements de crèdits amb 
càrrec al romanent líquid de tresoreria.
 
SEGON. Notificar l’acord a l’entitat interessada.

En el debat hi han intervengut el Sr. Roselló, del PSOE; el Sr. Marí Álvarez, del GPM; 
el Sr. Becerra, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; la Sra. Vidal, de VOX; 
i el Sr. Torres, de PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:

http://149.202.169.58/?pleno=20210325&punto=4

 

5.  Expedient  2811/2021.  Aprovació  inicial  de  l’expedient  de  modificació  de 
crèdits núm. 3/2021 del pressupost en vigor, en la modalitat de suplement de 
crèdit, finançat amb càrrec al romanent de tresoreria resultant de la liquidació 
de l’exercici anterior

Favorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 20, en contra: 0, 
abstencions: 1, absents: 0

 

C
o
d
i 
V

a
lid

a
c
ió

: 
A

3
2
N

N
H

Z
4
Y

N
K

3
T

J
L
X

6
P

9
T

P
A

Y
7
A

 |
 V

e
ri
fi
c
a
c
ió

: 
h
tt
p
s
:/
/s

a
n
tj
o
s
e
p
.s

e
d
e
le

c
tr

o
n
ic

a
.e

s
/ 

D
o
c
u
m

e
n
t 
s
ig

n
a
t 
e
le

c
tr

ò
n
ic

a
m

e
n
t 
d
e
s
 d

e
 l
a
 p

la
ta

fo
rm

a
 e

s
P

u
b
lic

o
 G

e
s
ti
o
n
a
 |
 P

à
g
in

a
 6

 d
e
 2

0
 

L
L
IB

R
E
 A

C
T
E
S
 D

E
L
 P

L
E

N
ú
m

e
ro

: 
2
0
2
1
-0

0
0
5
  
 D

a
ta

: 
1
8
/0

5
/2

0
2
1



 

Vista  la  proposta  del  regidor  d’Hisenda  que  consta  a  l’expedient  i  que  ha  estat 
dictaminada per la Comissió Informativa.

Sotmesa la proposta a votació i  per 20 vots a favor (8 del  PSOE, 5 del  GPM, 3 
d’UNIDES PODEM, 2 de CIUDADANOS, 1 d’ARA EIVISSA i 1 de PxE) i 1 abstenció 
de VOX, és a dir, per majoria absoluta del nombre legal de membres de la corporació, 
s’ACORDA:
 
PRIMER. Aprovar inicialment l’expedient de modificació de crèdits núm. 3/2021 del 
pressupost en vigor, en la modalitat de suplement de crèdit, finançat amb càrrec al 
romanent de tresoreria resultant de la liquidació de l’exercici anterior, com segueix:
 
Suplement en aplicacions de despeses
 

Aplicació Descripció Crèdits inicials Suplement de crèdit Crèdits finals

Progr. Econòmica

3261 48017
Ajudes a estudiants 

universitaris
125.000,00 40.000,00 165.000,00

3261 48018
Programa de 

reutilització de llibres
50.000,00 40.000,00 90.000,00

1722 22689
Sistemes

de recirculació
d’aigua marina

30.000,00 97.223,51 127.223,51

TOTAL 205.000,00 177.223,51 382.223,51

 
Aquesta modificació es finança amb càrrec al  romanent de tresoreria de l’exercici 
anterior, en els següents termes:
 
Suplements en concepte d’ingressos

Aplicació: econòmica
Descripció Euros

Cap. Art. Conc.

8 87 8700 Romanent líquid de tresoreria 177.223,51

TOTAL D’INGRESSOS 177.223,51

A més,  queda  acreditat  el  compliment  dels  requisits  que  estableix  l’article  37.2, 
apartats  a i  b,  del  capítol  I  del  títol  VI  de  la  Llei  39/1988,  de  28  de  desembre, 
reguladora  de les  hisendes locals,  en matèria  de  pressupostos,  desenvolupat  pel 
Reial decret 500/1990, de 20 d’abril, que són els següents:
 
a) El caràcter específic i determinat de la despesa a realitzar i  la impossibilitat de 
demorar-la a exercicis posteriors.
 
b) La insuficiència del saldo de crèdit no compromès a la partida corresponent, que 
haurà de verificar-se en el nivell en què està establerta la vinculació jurídica.
 
SEGON. Exposar aquest expedient al públic mitjançant anunci inserit en el  Butlletí  
Oficial de les Illes Balears, pel termini de quinze dies, durant els quals els interessats 
podran  examinar-ho  i  presentar  reclamacions  davant  el  Ple.  L’expedient  es 
considerarà  definitivament  aprovat  si  durant  el  citat  termini  no  es  presenten 
reclamacions; en cas contrari, el Ple disposarà d’un termini d’un mes per resoldre-les. 
 
En el debat hi han intervengut el Sr. Roselló, del PSOE; el Sr. Marí Álvarez, del GPM; 
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el Sr. Becerra, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; la Sra. Vidal, de VOX; 
i  el Sr. Torres, de PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:

http://149.202.169.58/?pleno=20210325&punto=5

A les 11.05 es fa un recés de 10 minuts i es torna a reprendre la sessió a les 11.15.

 

6. Moció presentada per escrit pel GPM sobre el condicionament de la platja 
d’en Bossa

Favorable Tipus de votació: 
unanimitat/assentiment

La Sra. Bonet, del GPM, exposa la moció que a continuació es transcriu:

“ACONDICIONAMIENTO PLAYA D’EN BOSSA.  

En una  de  las  zonas  turísticas  más  importantes  del  municipio,  Playa  de’n  Bossa, 
encontramos varias deficiencias a subsanar para esta temporada 2021, en la que se 
ve  claramente  que  ni  siquiera  se  hace  el  mantenimiento  periódico  que  debería 
corresponder, dando esto una imagen de dejadez y abandono en toda la zona.
 
Las previsiones de este año son halagüeñas y se espera la llegada de más turismo 
que el año pasado, y ya no solo para los visitantes, sino también para los residentes 
de la zona y del municipio en general. 

Como dicen  que  más  vale  una  imagen  que  mil  palabras,  a  continuación,  adjunto 
algunas imágenes del pasado domingo día 14/03/2021, por lo que no son antiguas. 

La zona reservada para personas con movilidad reducida presenta este aspecto: 
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Aceras rotas con baldosas levantadas. 

Arboles muertos, caídos y/o sin podar.  
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Estas imágenes son sólo un pequeño ejemplo de la dejadez de la zona y la falta de 
mantenimiento, a pocas semanas de la llegada de turistas, y teniendo en cuenta que la 
Semana Santa está  a  la  vuelta  de la  esquina y según indican desde el  Gobierno 
Central y Autonómico, cabe la posibilidad de que algún visitante pueda llegar a la isla. 
Todo esto sin hablar de los obstáculos que tienen que superar los residentes día a día.
 
Por todo lo anteriormente expuesto y con el ánimo de dar una solución rápida a esta 
situación, desde el Grupo Popular Municipal de Sant Josep de Sa Talaia, proponemos 
la siguiente propuesta de acuerdo: 

1.- El equipo de gobierno se compromete a hacer las actuaciones necesarias 
para reparar todos los desperfectos que haya en la zona de Playa de’n Bossa, a 
fin de que para esta temporada esté en perfectas condiciones.”  

 
Sotmesa la  proposta  a votació,  per  21 vots  a  favor  (8 del  PSOE, 5  del  GPM, 3 
d’UNIDES PODEM, 2 de CIUDADANOS, 1 d’ARA EIVISSA, 1 de VOX i 1 de PxE), és 
a dir, per unanimitat dels membres de la corporació, s’ACORDA:

1r. L’equip de govern es compromet a fer les actuacions necessàries per reparar tots 
els desperfectes que hi hagi a la zona de la platja d’en Bossa, a fi que per a aquesta 
temporada estigui en perfectes condicions.

En el debat hi han intervengut la Sra. Bonet, del GPM; el Sr. Ribas Planells, de l’equip 
de govern; la Sra. Ruiz, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; la Sra. Vidal, 
de VOX; i el Sr. Torres, de PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:

http://149.202.169.58/?pleno=20210325&punto=6

 

7.  Moció  presentada  per  escrit  pel  GPM  de  suport  a  les  campanyes  SOS 
Turisme i SOS Esports MOCIÓ SOS TURISME SOS ESPORTS

El portaveu del GPM retira la moció.
Aquest punt es pot consultar a l’enllaç següent:

http://149.202.169.58/?pleno=20210325&punto=7
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8. Moció presentada per escrit pel grup municipal VOX en què sol·licita que no 
es traslladi l’Associació de la Tercera edat del seu actual local de Cala de Bou i 
s’ampliï el conveni de col·laboració amb el local de l’Av. Sant Agustí, núm. 80

Desfavorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 7, en contra: 12, 
abstencions: 2, absents: 0

La Sra. Vidal, de VOX, exposa la moció que a continuació es transcriu:

"El grupo municipal VOX, en una reunión mantenida con la asociación de la ter-cera edad, ha tenido 
conocimiento de la intención del ayuntamiento de trasla-dar la asociación de la tercera edad de Cala Bou 
a las dependencias municipa-les de Port des Torrent, en la cual nos manifestaron su total descontento 
con esta opción. Para que el traslado no se realice, pudiendo así este consistorio recapacitar y les 
renueve el convenio de colaboración para el local sito en Av-da. Sant Agusti Nº80 caducado el pasado 
19/03/2019, presentamos esta mo-ción.

Es un hecho real, que este local fue construido para el uso de esta asociación, ya que debemos recordar 
a este equipo de gobierno que Cala de Bou era el único núcleo del municipio que no contaba con un 
espacio específico para este colectivo.

Este local se construyó para los mayores y su ubicación es inmejorable, al no disponer de personal 
geriátrico y estar tan próximo al centro de salud, facilita la cercanía del personal médico a nuestros 
mayores, hecho que les tranquiliza enormemente. En 2015, se anunció en prensa como centro de día de 
mayores, cuando en realidad es una simple colaboración entre este consistorio y dicha asociación.
Tras estos 6 años de uso, se ha podido comprobar, como esta asociación cumple con la función de 
centro de día ya que en el  municipio carecemos de ello.  Añadir  que muchos de los usuarios están 
censados a una proximidad muy cercana a dicho centro y trasladarlos sería imposibilitar o dificultar la 
asistencia de los mismos a otro local más lejano, dejándolos así aislados y abandonados a su suerte en 
sus hogares.

Un centro de día de mayores, es un espacio diurno especializado en la estimu-lación, cuidado, atención 
y desarrollo de actividades para personas con más de 60 – 65 años. Las personas que acuden a los 
centros de día pueden presentar  disfunciones cognitivas propias de la edad,  síntomas y/o secuelas 
causa del  padecimiento de enfermedades como el  Alzheimer,  Parkison, ictus o demencia, así  como 
incapacidad para desarrollar con normalidad hábitos cotidianos (salir a la compra, cocinar, pasear, etc.). 
Además, esta asociación promueve menús para mayores a 5 €, haciendo que muchos mayores, acudan 
allí a comer ga-rantizando que no estén solos y abandonados en sus hogares, siendo a menu-do el 
único momento del día en el que socializan.

Su labor se desarrolla teniendo como pilares los siguientes objetivos: fomentar un envejecimiento activo, 
mejorar la calidad de vida del mayor, potenciar su au-tonomía y favorecer su autoestima. Los mayores 
tienen  la  posibilidad  de  asistir  a  dinámicas,  actividades  o  talleres  específicos  que  se  planifican  y 
desarrollan teniendo en cuenta sus necesidades individuales o colectivas.

Este centro es un espacio amplio y adaptado teniendo en cuenta las necesida-des de los usuarios que 
asisten a ellos, así como de las actividades que se desarrollan, a pesar de que con la obra de ampliación 
del centro de salud, se les ha eliminado un despacho.

ACUERDOS

1. El pleno del Ayuntamiento de Sant Josep de Sa Talaia insta al equipo de gobierno a que recapacité y 
amplíe el convenio de colaboración con la ASOCIACION DE LA TERCERA EDAD DE CALA DE BOU, 
por otros 4 años, como el de carácter inicial.

2. El pleno del Ayuntamiento de Sant Josep de Sa Talaia insta al equipo de gobierno a que reciba como 
válidas y peticionarias de ello, el no traslado de la actividad a otro local, todas las firmas recabadas por 
parte de esta asociación en muestra de apoyo.
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3. El pleno del Ayuntamiento de Sant Josep de Sa Talaia insta al equipo de gobierno a que escuche y 
vele por el bienestar de nuestros mayores y NO traslade a la asociación de mayores de Ubicación."
 

Sotmesa a votació la proposta que diu:

1.  El ple de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia insta l’equip de govern que 
recapaciti i ampliï el conveni de col·laboració amb l’ASOCIACIÓN DE LA TERCERA 
EDAD DE CALA DE BOU, per uns altres quatre anys, com el del caràcter inicial.

2. El ple de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia insta l’equip de govern que rebi 
com a vàlides i peticionàries d’això el no-trasllat de l’activitat a un altre local, totes les 
firmes recollides per aquesta associació en mostra de suport .

3.  El ple de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia insta l’equip de govern que 
escolti  i  vetlli  pel  benestar  de  la  gent  gran  i  NO traslladi  l’associació  de  majors 
d’ubicació. 
 
Es  rebutja  per  12  vots  en  contra  (8  del  PSOE,  3  d’UNIDES PODEM i  1  d’ARA 
EIVISSA),  7 vots a favor (5 del GPM, 1 de VOX i  1 de PxE) i  2 abstencions de 
CIUDADANOS.  

En el debat hi han intervengut la Sra. Vidal, de VOX; l’alcalde i la Sra. Boned, del 
PSOE; el Sr. Marí Álvarez, del GPM; el Sr. Becerra, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, 
d’ARA EIVISSA; i  el Sr. Torres, de PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:

http://149.202.169.58/?pleno=20210325&punto=8

 

9. Moció presentada per escrit pel grup municipal VOX sobre mesures directes 
al sector de l’hostaleria

Desfavorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 1, en contra: 20, 
abstencions: 0, absents: 0

La Sra. Vidal, de VOX, exposa la moció que a continuació es transcriu:

"La pandemia mundial provocada por el coronavirus ha tenido unas secuelas dramáticas en la salud de 
miles de personas. La crisis sanitaria ha derivado en una crisis económica mundial con un impacto sin 
precedentes.

En el  archipiélago balear  ha  supuesto,  en 2020,  una caída del  PIB superior  al  25 %. La actividad 
económica está casi paralizada y aguantando como puede. Las empresas turísticas no pueden resistir 
más.

Lamentablemente aún no se ha logrado superar la primera fase y los recursos de las empresas ya están 
al límite, debiendo hacer frente a una enorme carga fiscal y sin generar ingresos por la falta de actividad. 
Recordemos que en muchísimos casos las empresas permanecen cerradas desde Octubre de 2019.

Es  cierto  que  desde  este  ayuntamiento  ya  se  han  concedido  ayudas  a  autónomos  y  micropimes, 
publicadas  las bases en el  BOIB 116 de 30 de  junio de 2020,  y  que después se aprobó un Plan 
Estratégico de Subvenciones para el periodo 2020-2022 en el que 500.000 € eran destinados a ayudas 
directas a autónomos y microempresas, aportados al 50% entre el Ayuntamiento y el Consell de Ibiza, 
aunque se ha demostrado que no son suficientes.
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Pero  esta  desesperante  situación  provoca  impotencia  entre  trabajadores  y  empresarios  que  ven 
esfumarse la posibilidad de reiniciar la actividad turística ven peligrar sus empresas, su patrimonio, y sus 
puestos de trabajo.

Y  desde  Vox  SAN  JOSÉ  queremos  unirnos  a  este  movimiento  social  y  empresarial  que  está 
representado  por  diferentes  asociaciones  y  que  nace  de  la  reivindicación  transversal  de  todos  los 
implicados en la cadena de valores turísticos y que demandan que se desarrollen todas las políticas 
necesarias para conseguir la reactivación empresarial.

Debemos de ponernos al lado de asociaciones, empresas y trabajadores, pedir unidad de acción y exigir 
una política sanitaria más contundente.

No nos podemos permitir  seguir  en la inacción, ni  en nuestros municipios,  ni  en nuestra isla,  ni  en 
nuestra comunidad, ni en nuestro país.

Por todo ello y de conformidad con el Art. 1 y 3 del  ROM, el  Grupo Municipal  de VOX SAN JOSÉ 
presenta las siguientes PROPUESTAS DE ACUERDO:

PRIMERO.-  Que  de  conformidad  con  lo  previsto  en  la  Ley  38/2003  de  17  de  noviembre  de 
Subvenciones, se redacten unas bases destinadas a conceder subvenciones directas al sector de la 
hostelería para paliar las consecuencias de la crisis económica por el Covid 19, otorgando liquidez a las 
empresas para facilitar y contribuir al cumplimiento de sus obligaciones empresariales, al mantenimiento 
de la actividad y el empleo y amortiguar la reducción drástica de ingresos.

SEGUNDO.- Se proceda a la reducción de las cargas fiscales municipales que gravan a las empresas 
turísticas hasta el mínimo legal permitido.

TERCERO.- Que el superávit municipal, cuya asignación presupuestaria ha liberado el RDLey 8/2020 se 
destine exclusivamente a paliar los efectos de la crisis sanitaria

CUARTO.- Poner a disposición de las autoridades sanitarias, con arreglo a Derecho, cuantos medios 
materiales y personales sean requeridos, y colaborar activa y lealmente con ellas siguiendo los principios 
de cooperación administrativa y lealtad institucional en la ejecución de la campaña de vacunación en 
condiciones de seguridad y eficacia para conseguir que San José de sa Talaia sea un destino seguro.

QUINTO.-  Acordar nuestro apoyo a ese conjunto de Asociaciones que forman parte de la sociedad 
balear  y  de  su  tejido  productivo  y  que  representan  el  movimiento  social  y  empresarial  del  sector 
turístico."
 

Es sotmet a votació la proposta, que diu:

PRIMER.- Que de conformitat amb el que preveu la Llei 38/2003 de 17 de novembre 
de subvencions, es redactin unes bases destinades a concedir subvencions directes 
al sector de l’hostaleria per pal·liar les conseqüències de la crisi econòmica per la 
COVID19, que atorguin liquiditat a les empreses per facilitar i contribuir al compliment 
de les obligacions empresarials, al manteniment de l’activitat i l’ocupació i esmorteir la 
reducció dràstica d’ingressos.

SEGON.- Que es redueixin les càrregues fiscals municipals que graven les empreses 
turístiques fins al mínim legal permès.

TERCER.-  Que  el  superàvit  municipal,  l’assignació  pressupostària  del  qual  ha 
alliberat el RD Llei 8/2020, es destini exclusivament a pal·liar els efectes de la crisi 
sanitària.

QUART.- Posar a disposició de les autoritats sanitàries, d’acord amb el dret, tots els 
mitjans  materials  i  personals  que  siguin  requerits,  i  col·laborar-hi  activament  i 
lleialment seguint els principis de cooperació administrativa i lleialtat institucional en 
l’execució de la campanya de vacunació en condicions de seguretat i  eficàcia per 
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aconseguir que Sant Josep de sa Talaia sigui una destinació segura.

CINQUÈ.- Acordar el suport a aquest conjunt d’associacions que formen part de la 
societat balear i del teixit productiu i que representen el moviment social i empresarial 
del sector turístic.
 
Es rebutja per 20 vots en contra (8 del PSOE, 5 del GPM, 3 d’UNIDES PODEM, 2 de 
CIUDADANOS, 1 d’ARA EIVISSA i 1 de PxE) i 1 vot a favor de VOX.

En el debat hi han intervengut la Sra. Vidal, de VOX; el Sr. Roselló, del PSOE; el Sr. 
Roig, del GPM; el Sr. Becerra, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; i el Sr. 
Torres, de PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:

http://149.202.169.58/?pleno=20210325&punto=9

 

10. Moció presentada per escrit pel grup municipal PxE per a la remodelació 
parcial del carrer des Pica-soques.

El Sr. Torres, de PxE, exposa la moció, que a continuació es transcriu:

"ANTECEDENTS

El passat 29 d’octubre es va aprovar pel ple una proposta presentada pel grup Ciudadanos 
sol·licitant millores al parc infantil situat al carrer Pica-soques, aixì com la adecuació de la via  
per a la reducció de velocitat en aquest tram de carrer coincident amb el parc infantil allí  
existent.  A aquesta  proposta,  l’equip  de  govern  va  al·legar  que  estaven  pendents  d’un 
informe de la policia local i  que s’adaptaria l’actuació al que resultés d’aquest informe. A 
continuació per part de Proposta per Eivissa es va sol·licitar que l’informe policial inclogués 
l’estudi de la viabilitat de limitar només a un sentit de circulació el tram d’aquest mateix carrer 
comprès entre els encreuaments amb el carrer Falcó i el carrer Campanetes, aconseguint-se 
d’aquesta manera la unanimitat en els acords.
Per resposta rebuda al pasat ple del mes de febrer i fins el dia d’avui no tenc coneixement de 
que l’informe aprovat en el citat acord hagi estat encara encarregat a la unitat responsable de  
la policia local corresponent.
 
D’altra banda i pel que pareix sense informe previ atès que encara no s’ha encarregat; s’ha 
senyalitzat vertical i horitzontalment tota la zona limítrofa del parc infantil amb la prohibició 
d’aparcar; tant en el mateix carrer Pica-soques com en el transversal carrer del Lloretó, per la  
qual cosa es priva per complet d’aparcament l’accés a l’únic parc infantil de Sa Carroca i Can 
Nebot.
 
Considero que una remodelació del tram del carrer Pica-soques comprès entre els carrers 
Campanetes i  Falcó,  eliminant  la  circulació  de vehicles en el  sentit  decreixent,  facilitaria 
l’alineació del carrer, l’adequació de les voreres als amples suficients per a l’accessibilitat a 
aquestes, així com la creació d’aparcaments en un dels laterals de tot aquest tram.
 
Per donar solució a les mancances manifestades d’aquest tram des carrer Pica-soques és 
pel que proposo al ple l’adopció dels següents
 

ACORDS:
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Primer.  Encarregar projecte per a la remodelació parcial del carrer Pica-soques en el tram 
comprès entre els carrers Falcó i Campanetes, eliminant el sentit de circulació decreixent, 
modificant l’ample de les voreres i creant aparcaments en aquest tram.
 
 
Segon. En tant es redacta i executa el projecte, establir immediatament la senyalització en el 
sentit  que indica l’acord primer, la qual cosa permetrà provar l’impacte de la proposta de 
remodelació del carrer quant a fluïdesa del trànsit i la dotació d’aparcaments en la zona."
 
Sotmès el primer punt de la proposta a votació, per 21 vots a favor (8 del PSOE, 5 
del GPM, 3 d’UNIDES PODEM, 2 de CIUDADANOS, 1 d’ARA EIVISSA, 1 de VOX i 
1 de PxE), és a dir per unanimitat dels membres de la corporació, s’ACORDA:
 
1r. Encarregar un projecte per a la remodelació parcial del carrer des Pica-soques en 
el tram comprès entre els carrers des Falcó i de ses Campanetes, eliminar el sentit de 
circulació decreixent, modificar l’ample de les voreres i crear aparcaments en aquest 
tram.
 
Seguidament es sotmet a votació el segon punt de la proposta, que diu:

2n. Mentre es redacta i executa el projecte, establir immediatament la senyalització 
en el sentit que indica l’acord primer, la qual cosa permetrà provar l’impacte de la 
proposta  de  remodelació  del  carrer  quant  a  fluïdesa  del  trànsit  i  la  dotació 
d’aparcaments a la zona. 
 
Es  rebutja  per  12  vots  en  contra  (8  del  PSOE,  3  d’UNIDES PODEM i  1  d’ARA 
EIVISSA) i 9 vots a favor (5 del GPM, 2 de CIUDADANOS, 1 de VOX i 1 de PxE).

En el debat hi han intervengut el Sr. Torres, de PxE; el Sr. Ribas Planells, d’UNIDES 
PODEM; el Sr. Marí Álvarez, del GPM; la Sra. Ruiz, de CIUDADANOS i el Sr. Prats, 
d’ARA EIVISSA .

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:

http://149.202.169.58/?pleno=20210325&punto=10

 

B) ACTIVITAT DE CONTROL 

 

11. Coneixement al Ple dels decrets d’Alcaldia

L’alcalde  manifesta  que  han  estat  a  disposició  de  tots  els  regidors  els  decrets  i 
resolucions emesos per l’alcalde i  regidors delegats.  A més es dona compte dels 
següents decrets:

Decret 2021-764, de nomenament de tinents d’alcalde.
Decret  2021-809,  de  delegació  de  competències  per  autoritzar  matrimonis  i 
cerimònies. 
Decret  2021-816,  de  designació  de  membres  de  la  Junta  de  Govern  i  delegació 
d’atribucions i competències.
Decret  2021-829, de modificació d’integrants del grup municipal  PSOE i  Junta de 
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Portaveus.
Decret  2021-830,  de  nomenament  de  representants  de  la  Corporació  a  òrgans 
col·legiats que siguin competència del Ple. 
Decret 2021-843, de modificació dels membres de les comissions informatives.
Decret 2021-892, de modificació del decret de delegació d’atribucions i competències 
de la primera tinenta d’alcalde, Sra. Pilar Ribas Torres. 
Decret 2021-805, de rectificació d’error material detectat a la relació de llocs de treball 
(RLT) aprovada pel Ple de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia el 28 de gener de 
2021.

Aquest punt es pot consultar a l’enllaç següent:

http://149.202.169.58/?pleno=20210325&punto=11

 

12. Moció de control presentada per escrit pel GPM sobre el centre de majors de 
Cala de Bou

El  Sr.  Marí  Álvarez,  del  GPM,  presenta  per  escrit  la  moció  de  control  que  a 
continuació es transcriu:

“Nos ha  llegado información  de  que  por  parte  del  equipo  de gobierno  del  PSOE Unidas 
Podemos de Sant Josep, se quiere cambiar la ubicación del centro de mayores de Cala de 
Bou,  local  que  se  inaguró  en  el  2015.  Una  inversión  de  390.000.-  €  que  se  realizó 
específicamente, para que los mayores de Cala de Bou tuvieran un local donde reunirse y 
realizar sus actividades.

Se presenta esta moción de control  para que el  equipo de gobierno de las explicaciones 
necesarias de porque quieren dejar a los mayores de Cala de Bou sin su local.” 

En el debat hi han intervengut el Sr. Marí Álvarez, del GPM, i l’alcalde i la Sra. Boned, 
del PSOE. 

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:

http://149.202.169.58/?pleno=20210325&punto=12

 

13. Moció de control presentada per escrit pel GPM sobre l’obra de la coberta 
de la pista esportiva de Sant Agustí

El Sr. Ribas Vidal, del GPM, presenta per escrit la moció de control que a continuació 
es transcriu:

“En el 2015 el grup popular va deixar el projecte i  totes les autoritzacions i permisos, per  
començar a fer la obra de la coberta de la pista esportiva de Sant Agustí, després de 6 anys 
encara no s’ha fet res i no serà per falta de sous, era i és una reivindicació del veïns de Sant  
Agustí  com  els  usuaris  d’aquestes  instal·lacions.  Per  això  presentam  aquesta  moció  de 
Control:

1.- ¿On és aquest projecte?
2.- ¿Tenen intenció d’executar aquest projecte?
3.-¿ Si aquest projecte no es fa es té previst fer alguna actuació a la pista
de Sant Agustí?”
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Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:

http://149.202.169.58/?pleno=20210325&punto=13

C) PRECS I PREGUNTES 

 

14. Precs i preguntes

L’alcalde contesta a una pregunta del GPM, que va quedar pendent de contestar en 
el ple passat, en relació amb l’herència de la Villa Otilia, del Sr. Tur Serra, a favor de 
l’Ajuntament i el Consell Insular.

El  Sr.  Torres,  de  PxE,  presenta  per  escrit  les  preguntes  que  a  continuació  es 
transcriuen:

Núm. registre d’entrada 2021-E-RPL-19

“Estos últimos días he visto en la prensa que algunas entidades animalistas e incluso 
el propio partido Podemos desde su central en Madrid han cuestionado el convenio 
firmado  con  la  Sociedad  de  Cazadores  para  el  control  de  gatos,  pidiendo  la 
paralización de la ejecución del mismo.

¿En que situación administrativa se encuentra actualmente el convenio?
¿Piensa el equipo de gobierno continuar con la ejecución del convenio tal como se ha 
establecido o lo parará conforme a lo solicitado por Podemos desde Madrid?”

Núm. registre d’entrada 2021-E-RPL-20

“ Respecto a la ubicación de concejales en la misa del día de Sant Josep, …
¿Que ha motivado la variación del protocolo al uso de los dos bancos delanteros de 
la iglesia en conjunto en vez de hacer cada fila de bancos independiente como en 
anteriores ediciones?
¿Con que objeto se ha modificado la ubicación de los portavoces y concejales de la 
oposición,  ubicándolos  en  la  zona  habitualmente  destinada  a  las  autoridades 
invitadas?”

Núm. registre d’entrada 2021-E-RPL-21

“Visto  las  noticias  de que el  equipo de gobierno  no  quiere  que la  asociación  de 
mayores  de  Cala  de  Bou  siga  ocupando  el  edificio  que  se  proyectó  para  ello 
específicamente  y  considerando  que  el  traslado  de  la  sede  de  esta  asociación 
obedece únicamente a criterios políticos...
¿De quien parte y con que objeto nace la propuesta de desalojar a la asociación de 
mayores de Cala de Bou del local que ocupan en la actualidad?”
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Els següents regidors varen formular preguntes de forma verbal: el Sr. Marí Álvarez, 
la Sra. Bonet i la Sra. Ribas Ribas, del GPM; la Sra. Ruiz, de CIUDADANOS; el Sr.  
Prats, d’ARA EIVISSA; i el Sr. Torres, de PxE.

Les intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:

http://149.202.169.58/?pleno=20210325&punto=14

I no havent-hi més assumptes a tractar, el president aixeca la sessió, de la qual, com a 
secretària, estenc aquesta acta.

Aquesta acta queda complementada amb la gravació efectuada en el mateix moment, 
que queda incorporada a aquest document, en el qual figuren totes les deliberacions i 
intervencions produïdes a la mateixa sessió.

El fitxer resultant de l’enregistrament de la sessió realitzada es conservarà de manera 
que garanteix la integritat i autenticitat del fitxer electrònic corresponent, firmat per la 
secretària general i l’alcalde de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia.

DILIGÈNCIA.-   per  fer  constar  que  aquesta  acta  es  va  aprovar  pel  Ple  d’aquest 
Ajuntament en la sessió ordinària feta  el 29 d’abril 2021  

DOCUMENT FIRMAT ELECTRÒNICAMENT 
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